
  
Zápis 

 
ze zasedání Akademického senátu 2. lékařské fakulty UK 

ze dne 8. února 2023 
 
 
Přítomni: J. Balko, O. Čakrt, L. Fila, O. Hrušák, H. Maxová, P. Piťhová, D. Smíšková, R. 
Škába, M. Trojánek, Š. Veselý, J. Zieg, J. Zuna, V. Blažek, O. Ferra, J. Hurych, Š. Chytrý, M. 
Koblížek, C. Olson, M. Slámová, M. Uvíra, V. Veselý  
 
Online: K. Angerová, T. Černá, T. Stejskal 
 
 
Hosté: prof. MUDr. M. Babjuk, CSc., Mgr. J. Šmejcká 
 

 
Program: 
1. Zahájení a uvítání hostů 
2. Volba skrutátorů a schválení programu 
3. Volba předsednictva AS 2. LF UK 
4. Ustavení pracovních komisí AS 2. LF UK 
5. Kontrola zápisu z minulého zasedání 
6. Zprávy vedení fakulty 
7. Zprávy ze senátu UK 
8. Různé 

 
 
 
 
1) Zahájení a uvítání hostů 
Zasedání zahájil a vedení se ujal prof. Škába jako nejstarší člen senátu AS 2. LF UK a přivítal 
nové senátory a hosty.  
 
2) Volba skrutátorů a schválení programu 
Skrutátory byli určeni: doc. O. Čakrt, (pedagogická komora) a MUDr. J. Hurych (studentská 
komora). 
Prof. Škába otevřel k diskuzi k programu zasedání, nikdo neměl připomínky. 
Program byl schválen tichým souhlasem. 
 
3) Volba předsednictva AS 2. LF UK 
Prof. Škába inicioval vznik volební komise, do které se přihlásili za pedagogickou komoru doc. 
Maxová a doc. Čakrt, za studentskou komoru V. Blažek.  
MUDr. Veselý požádal o slovo a vystoupil s návrhem na hlasování do předsednictva AS 2. LF 
UK distanční formou, včetně tajných voleb. Je nutný souhlas senátu s distanční formou zasedání 
a hlasování. Na doplnění sděluje O. Ferra, že se jedná o 3 studenty připojené distančně – T. 
Černou, T. Stejskala a K. Angerovou. 
Prof. Škába dal hlasovat: pro 18, proti 2, zdržel se 1. 
Návrh na hlasování do předsednictva AS 2. LF UK distanční formou je přijat. 
 
Následovalo shrnutí prof. Zuny, který shrnul změny ve volebním řádu a přiblížil, jak bude volba 
do předsednictva AS 2. LF UK probíhat, včetně specifik distanční volby přes aplikaci ZOOM. 
 



Prof. Škába otevřel hlasování o složení volební komise, do které se přihlásili za pedagogickou 
komoru doc. Maxová a doc. Čakrt, za studentskou komoru V. Blažek.  
Hlasování: pro 23, proti 0, zdržel se 0. 
Volební komise ve složení doc. Maxová, doc. Čakrt, V. Blažek byla zvolena. 
 
Volební komise si ze svého středu zvolila předsedu, stal se jím doc. Čakrt. 
Prof. Škába předal vedení voleb doc. Čakrtovi ve spolupráci s prof. Zunou. Byli odpojeni 
nesenátoři z online vysílání.  
Prof. Škába vyzval senátory o kandidatury do předsednictva, MUDr. V. Veselý požádal 
kandidáty do předsednictva o představení.  
Do volby předsedy se přihlásili MUDr. Trojánek a prof. Zuna, do volby místopředsedy MUDr. 
V. Veselý, jako další členové předsednictva byli nominováni či se přihlásili doc. Čakrt, doc. 
Piťhová, O. Ferra, V. Blažek. 
Prof. Škába vyzval jednotlivé kandidáty ke krátkému představení: 
MUDr. Trojánek- snaží se o sbližování názorů, o toleranci názorů rozdílných, cítí velkou 
podporu z voleb do senátu, rezignoval na funkci v IPVZ, aby se mohl práci intenzivněji věnovat, 
rád by sblížil FN Motol a fakultu, pracoval na vzájemném respektu a spolupráci 
Prof. Zuna- v senátu od roku 2008, práce v senátu má význam, každá komise senátu může 
přispět ke zlepšení, rád by zachoval kolektivní rozhodování, funkce předsedy pro něj znamená 
držet chod senátu a řešit problémy v širším kolektivu, v přátelské atmosféře, korektně, s důrazem 
na co nejlepší fungování a jméno fakulty 
V. Veselý- rád by ve funkci místopředsedy pokračoval, začíná 7. rok v AS 2. LF UK, má 
zkušenosti, pamatuje si problémy z dob svého studia, nyní učí a je doktorand, tedy vidí a dokáže 
komunikovat problémy napříč komorami. Rád by o problémech konstruktivně mluvil a řešil je 
Doc. Čakrt- rád by se věnoval plně práci v komisi, děkuje za nominaci, ale o funkci 
v předsednictvu nemá zájem 
Doc. Piťhová- práce v předsednictvu pro ni znamená usnadnit komunikaci mezi senátory a 
předsedou, členové předsednictva by měli přispívat k řešení problémů směrem ke studentům a 
pedagogům 
O. Ferra- rád by umožnil širokou komunikaci, otevřel diskuzi všem názorům, dále sledoval a 
předkládal studentská témata 
V. Blažek- v senátu nový, rád by zkusil, o čem práce v předsednictvu je 
 
Následovala 15 minutová přestávka. 
 
Doc. Čakrt zahájil hlasování s IT podporou Z. Procházky. 
Předsedou AS 2. LF UK byl zvolen v prvním kole – MUDr. Trojánek. 
Místopředsedou AS 2. LF UK byl zvolen v prvním kole- MUDr. V. Veselý 
Členem předsednictva AS 2. LF UK z pedagogické komory – prof. Zuna 
Členem předsednictva AS 2. LF UK ze studentské komory - 1. kolo O. Ferra, V. Blažek, 2. 
kolo zvolen O. Ferra. 
Doc. Čakrt a prof. Zuna poděkovali za spolupráci a plynulý průběh voleb. 
(Zápisy hlasování viz přílohy.) 
 
Prof. Škába vyhlásil přestávku a předal vedení zasedání již nově zvolenému předsednictvu. 
 
4) Ustavení pracovních komisí AS 2. LF UK 
MUDr. Trojánek zahájil po přestávce zasedání s novým předsednictvem. Navrhl zachovat ty 
komise, které již fungovaly, tedy legislativní, pedagogickou, ekonomickou, sociální a pro 
komunikaci.  
Další jednání se týkalo vzniku komisí a volby předsedy z jejich středu. Vznikla diskuze, zda 
vytvořit komise na zasedání či až pak v průběhu např. 14 dní. 
Hlasování o svolání komisí ihned a volbě předsedů: pro 9 proti 7  zdržel   
 
Vznik komisí a volba předsedů přímo na zasedání AS 2. LF UK byly odsouhlaseny. 
 



Následně se jednotliví senátoři nahlásili do komisí. MUDr. Trojánek inicioval hlasování o 
členech komisí, kteří se v minulém období jednání komisí účastnili, ale nejsou členy současného 
senátu, aby byli automaticky přijati do komisí jako nesenátní členové. 
Hlasování:  pro 20  proti  0  zdržel se  1 
Senát souhlasí, že členové komisí, kteří se jednání komisí účastnili v minulosti a nejsou již 
senátory, mohou v komisích zůstat jako nesenátní členové. 
 
Výsledek volby předsedů jednotlivých komisí:  
Pedagogická komise – předseda doc. Čakrt 
Sociální komise – předsedkyně K. Angerová 
Legislativní komise – předseda prof. Zuna 
Ekonomická komise – předseda prof. Hrušák 
Komise pro komunikaci – předseda O. Ferra 
 
5) Kontrola zápisu z minulého zasedání 
Byla zaslána jedna připomínka od prof. Zuny, byla zapracována.  
Hlasování :  pro 20   proti 0   zdržel se  0 
Zápis ze zasedání AS 2. LF UK dne 11. 1. 2023 byl schválen. 
 
6) Zprávy vedení fakulty  
MUDr. Trojánek předal slovo prof. Babjukovi. Pan děkan shrnul aktivity fakulty, zhodnotil rok 
ve funkci, nastínil akce, které budou následovat (porady, setkávání se studenty, práce kolem 
newsletteru Pelikánovinky, oslavy 70. výročí založení fakulty, vědecká konference). 
V diskuzi doc. Maxová zmínila problém s dobrovolností účasti na Vědecké konferenci, kdy 
nastává problém s výukou (část studentů nepřijde vůbec, někteří na konferenci, někteří ve 
výuce). Pan děkan zmínil, že dát všem volno či vyhlásit povinnou účast je obtížné, chtějí nechat 
vše na dobrovolnosti, obě varianty ale mají svá pro i proti. Je třeba se zamyslet na konceptem. 
Doc. Maxová zmínila, že studenti se mohou mnohé přiučit, vidět zajímavé věci, bylo by dobré 
mít zpětnou vazbu. MUDr. Hurych zmínil, že loni úplně nevěděli, jak k tomuto přistoupit, asi by 
bylo třeba více propagace a více prostoru pro pregraduální studenty (např. více workshopů). Pan 
děkan přiblížil koncepci, je nutné ještě vše promyslet a dotvořit.  
MUDr. Trojánek žádá o předání informace proděkanovi pro vědu prof. Kalinovi, více směřovat 
k zapojení pregraduální studenty. 
Prof. Hrušák navrhuje oslovit pregraduální studenty přímo v materiálech ke konferenci. 
V. Blažek doplňuje, že loni přednáška pregraduálního studenta byla velmi zajímavá. 
Prof. Zuna upřesňuje, že pregraduální studenti již tradičně své příspěvky zasílají a vědecký výbor 
je posuzuje co do kvality a dává jim určité preference. Návrhy na úpravy v organizaci konference 
je možné zasílat prof. Kalinovi či prof. Zunovi. 
 
7. Zprávy ze senátu UK 
MUDr. Trojánek poděkoval prof. Škábovi, který i nadále zůstává členem AS UK, za 
zprostředkovávání informací. Prof. Škába shrnul průběhy jednání AS UK 20. 1. a 3. 2. 2023. 
Řešily se problémy především s přihlašováním ke zkouškám na některých fakultách. 
(Zápisy z jednání viz přílohy.) 
 
8. Různé 
Další termín zasedání AS 2. LF UK bude oznámen po domluvě předsednictva emailem. 
(Dodatečně určeno na 15. 3. od 14:30) 
 
 
 
Zapsala: Mgr. Markéta Gáboríková 
 


